國立屏東科技大學熱帶農業暨國際合作系應用華語課程抵免要點

102年11月07日102學年度第1學期第4次系務會議通過

102年11月21日102學年度第1學期轉陳教務處備查

- 一、為提昇本系外籍生華語能力,依據本系課程規劃訂定之必修課程,本系外籍學生應修讀「應用華語 Applied Mandarin」課程。 因考量部分同學已具備基本華語基礎,特訂定本辦法,凡符合 下列條件者得予抵免部分學分。
- 二、 經通過國家華語測驗推動工作委員會華語能力測驗(TOCFL)者, 得抵免「應用華語 Applied Mandarin」課程之必修學分。
 - (一)、102 學年度(含)之前入學學生通過「華語能力測驗」
 入門基礎級(Band A)Level 2,得抵免「應用華語 1-7」
 課程。
 - (二)、103 學年度起入學學生通過「華語能力測驗」入門基礎 級(Band A)Level 2,得抵免「應用華語 1-4」。
- 三、抵免學分之審核應於取得成績證明文件,於7日內提出申請以利 辦理抵免作業。
- 四、本辦法如有未盡事宜,則依相關法令或本校規定辦理。
- 五、本要點經本系務會議通過後,轉陳教務處備查後施行,修正時亦同。

National Pingtung University of Science and Technology Department of Tropical Agriculture and International cooperation

Regulations for Waving Applied Mandarin

Passed by DTAIC faculty meeting dated on November 7, 2013; Modified on November 21, 2013

- 1. In an effort to improve the mandarin language proficiency of all foreign students, the Department of Tropical Agriculture and International Cooperation has in place the course Applied Mandarin as a required course. However, understanding that some students already have a basic knowledge of Mandarin Chinese our department has set up the following rules in accordance with the university regulations of rule 2, section 2 (iii) to make it possible to waive this course. These are as follows.
- Students must fulfill the following requirements: You must pass the Test of Chinese Language Proficiency (TOCFL) to be able to waive Applied Mandarin.
- 1. Students enrolled on or before the academic year 2013 who present a certificate of Band A level 2 will be eligible to waive Applied Mandarin Course 1-7.
- 2. Students enrolled during or after the academic year 2014 who present a certificate of Band A level 2 will be eligible to waive Applied Mandarin Course 1-4.
- 3. Students must present their certificate to the Department within 7 days of receiving it to apply for a course waive.
- 4. In the case that a student falls within a special case, the department will follow general school regulations related to this.
- 5. These regulations were discussed at a department meeting and submitted to the Office of Academic Affairs for approval. The same applies to any amendment.